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قصيدة " فكّر بغيرك"  في شعر محمود 

 درويش )دراست دلانيتّ(
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 Hala Bilal Al-Sakafi ٙأ.حهٗ ثلال انسكبف

 

 

 )نلأول( اسم انجامعت وانبهد 

)نهثاني( اسم انجامعت وانبهد 

 )نهثانث( اسم انجامعت وانبهد 
 

*
 انجزٚذ الانكززَٔٙ نهجبحث انًزسم: 

 

       E-mail address:  

 

 Department الأردٌ-انجبيعخ انٓبشًٛخّ–كهٛخ اٜداة  -قسى انهغخ انعزثٛخ

of Arabic Language - Faculty of Arts - The Hashemite 

University - Jordan 

 
 

Halaalskafy1998@gmail.com 

 انًهخص:

فْق انًُٓج           َٔ ّٙ يحًٕد درٔٚش،  ٚزُبٔل ْذا انجحث فٙ ثُبٚبِ قصٛذح " فكّز ثغٛزك" نهشبعز انفهسطُٛ

الأسهٕثٙ _ انذ٘ ٚعُٗ ثبنًسزٕٚبد انًخزهفخ نهُص، ٔقذ حههذ انجبحثخ انقصٛذح رحهٛلاا دلانًّٛب، يهزفزخ إنٗ انجٕاَت 

ركئخ نهعجٕر إنٗ انُص انشعز٘ ٔكشف ثُٛزّ انعًٛقخ، ٔعهّٛ ائزهف انجحث يٍ يقذيّخ، ٔرًٓٛذ، ٔثلاثخ انُفسٛخّ 

يطبنت رُبٔنذ فٛٓب انجبحثخ: انزعزٚف ثبنشبعز ٔثذٕٚاَّ انًسزم يُّ انقصٛذح ، ثى ثٛبٌ يفٕٓو الأسهٕثٛخ ٔانًسزٕٖ 

قزاءح عجز انحقٕل انذلانٛخّ ، ٔثُّٛذ يب اخزصّذ ثّ انذلانٙ فٙ انزحهٛم الأسهٕثٙ، ٔيٍ ثىّ قزأد انجبحثخ انقصٛذح 

ٌَ يحٕر انقصٛذح ٔيٕضٕعٓب انزئٛس،  ٛخ نزكٕ ًّ ا ٔأْ انقصٛذح يٍ رزاكٛت ٔأنفبظ دلانٛخّ ٔأكثز ْذِ الأنفبظ ركزارا

ىّ انُزبئج يجزسحا فٙ رحهٛهٓب انزُبسق انفُّٙ ٔالاَسجبو فٙ انجُبء انعبو نهقصٛذح . ثى قفهذ ثحثٓب ثخبرًخ ثُّٛذ فٛٓب أْ

 انزٙ رٕصّهذ إنٛٓب فٙ  يطبنت ثحثٓب.

 (الأسهوبيّت، انمستوى اندلاني، انحقم اندلاني، محمود درويش)  كهماث مفتاحيت:  

Title in English (Poem "Think of Others" in Mahmoud Darwish's Poetry (Semantic Study)) 
Abstract: 
This research deals with the poem "Think of Others" by the Palestinian poet Mahmoud 
Darwish, according to the stylistic approach - which is concerned with the different levels of 
the text. , a preface, and three demands in which the researcher dealt with: introducing the 
poet and his poetry from which the poem is derived, then explaining the concept of stylistics 
and the semantic level in stylistic analysis. To be the poem’s focus and main theme, 
highlighting in its analysis the artistic consistency and harmony in the general structure of the 
poem. Then she closed her research with a conclusion in which she indicated the most 
important results that she reached in the demands of her research. 

Keywords: (Stylistics, semantic level, semantic field, Mahmoud Darwish) 
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